
“جائزة أنور النوري لأفضل أطروحة دكتوراه في التربية في العالم العربي”

إحدى جوائز مؤسسة الكويت للتقدم العلمي بتمويل من مبرة أنور النوري

دعوة للترشح لعام 2022

انطلقــت جائــزة أنــور النــوري لأفضــل أطروحــة دكتــوراه في مجــال التربيــة في العالــم العــربي عــام 2016 بهــدف تعزيــز وتحســن نوعيــة الأبحــاث في 

مجــال العلــوم التربويــة، والتشــجيع عــى معالجــة الموضوعــات التربويــة الجديــدة، ممــا يســهم في اكتشــاف وإبــراز الباحثــن الشــباب والمتميزيــن 

ــة في مجــال العلــوم  ــوا عــى شــهادة الدكتــوراه وانجــزوا أطروحــات أصيل ــزة المتميزيــن ممــن حصل والتعريــف بهــم في هــذا المجــال. وتكــرم الجائ

التربويــة.

 تمنح الجائزة كل سنتن بقيمــة 35 ألف دولار أمريكي للفائز، ويجوز منح الجائزة للمركز الثاني بمبلغ قدره 25 ألف دولار أمريكي. 

شروط الترشح للجائزة:

أن تكون الجامعة المانحة لدرجة الدكتوراه في إحدى الدول العربية، وأن تكون معتمدة من الجهة الرسمية في دولة المقر. . 	

أن تكون الأطروحة في أحد موضوعات العلوم التربوية.. 	

أن تمثل الأطروحة إضافة أصيلة في مجال البحث والدراسات العلمية. . 	

أن تكون نتائج الأطروحة قابلة للتطبيق ويمكن الاستفادة منها عملياً.. 	

أن يكـون منـح درجـة الدكتـوراه عـن الأطروحـة المقدمـة قـد تـم خـلال الأعـوام الجامعيـة الثلاثـة السـابقة )2021-2020-2019(، ولا تقبـل الأطروحـة . 	

الـي لـم تسـتكمل إجـراءات منـح الدرجـة العلمية.

أن تكون الأطروحة مكتوبة باللغة العربية أو الإنجليزية أو الفرنسية، على أن يرفق المتقدم ملخصا تفصيليا عن الأطروحة باللغة العربية.. 	

تقبل المؤسسة نماذج المتقدمين من الحاصلين على درجة الدكتوراه من خلال الترشيح الذاتي أو من الجامعات المانحة لدرجة الدكتوراه.    . 	

تقبل نماذج المتقدمين حتى 31 مايو 2022.. 	

شروط الترشح للجائزة:

•   تعبئة نموذج التقدم للجائزة وإرساله مع أطروحة الدكتوراه إلكترونيا. من خلال الموقع الإلكتروني للمؤسسة:      

 www.kfas.org/anwaralnouri2022     

alnouriprize@kfas.org.kw للاستفسار يرجى التواصل عبر البريد الإلكتروني  •

alnouriprize@kfas.org.kw :9+ والبريـــد الإلكـــتروني لمكتـــب الجوائـــز		 				0-			للاستفســـار يمكـــن التواصـــل مـــع المؤسســـة عـــلى 



The Anwar Al-Nouri Prize for the best doctoral thesis in the field of education in the Arab world was 
launched in 2016 with the aim of enhancing and improving the quality of research in the field of 
educational sciences, and encouraging the treatment of new educational topics, which contributes 
to discovering and highlighting young and distinguished researchers and introducing them to this 
field. The Prize honors distinguished graduates who have obtained a doctorate and have completed 
original theses in the field of educational sciences.
The prize is awarded every two years in the amount of $35,000 to the winner, and the prize may be 
awarded to the second place with an amount of $25,000.

”Anwar Al-Nouri Prize for the best doctoral thesis in education in the Arab world“
Funded by the Anwar Al-Nouri Foundation

Call for Nominations for 2022

Conditions for nomination for the award:
	 - The university granting the doctorate degree must be in one of the Arab countries, and accredited by the 

official authority in the country of residence.
	 - The thesis should be in one of the educational sciences topics.
	 - The thesis should represent an original addition in the field of research and scientific studies.
	 - The results of the thesis should be applicable and can be used in practice.
	 - The doctoral degree for the thesis submitted must have taken place during the previous three years 

)2019-2020-2021(. The thesis that has not completed the procedures for granting the doctorate degree 
will not be accepted.

	 - The thesis can be written in Arabic, English or French, provided that the applicant attaches a summary 
of the thesis in Arabic.

	 - KFAS accepts the forms of applicants who have obtained a doctorate degree through self-nomination as 
well as nominations from universities awarding the doctorate degree.

	 - Applications are accepted until May 31, 2022.

 How to apply for the Award:
•  Fill out the application form for the award and send it with the doctoral thesis electronically. The form  
   can be obtained through the foundation’s website: www.kfas.org/anwaralnouri2022 

•  For inquiries, please contact alnouriprize@kfas.org.kw

For further information and inquiries, please contact the Prize Office: Tel: +9		-				-0			; E-Mail: alnouriprize@kfas.org.kw


